
 
Teknisten palveluiden lautakunnan lausunto sopeuttamisohjelmasta vuosille 2024-2025 
  
Teknisten palveluiden lautakunta 14.11.2023 § 166    
1683/00.01.02.02/2023    
 
Valmistelija tekninen johtaja Leena Löytynoja 

 
Kaupunginjohtaja Maria Sorvisto on lähettänyt kaupungin eri toimialoille ja 
niiden tulosalueille 2.11.2023 seuraavan sähköpostin: 
 
“Ylivieskan kaupunginhallitus päätti 18.9.2023 kokouksessaan (Kh 
18.09.2023 § 240) käynnistää sopeutusohjelman laatimisen. Sopeuttamis-
ohjelman tavoitteena on päästä kaupunginhallituksen 28.2023 talousar-
vioraamipäätöksen mukaiseen tavoitteeseen, mikä tarkoittaa talouden ja 
toimintojen sopeuttamista vuositasolla 1,2 miljoonan euron edestä.  
 
Liitteenä on Ylivieskan kaupungin viranhaltijoiden tekemä kooste toimenpi-
teistä, joita harkitaan osana sopeuttamisohjelmaa. Toimielimet ja vaikutta-
mistoimielimet voivat ottaa toimenpiteisiin kantaa 17.11.2023 mennessä. 
 
Maria Sorvisto 
kaupunginjohtaja”    

 
Sopeuttamisohjelmaa on laadittu syksyn ajan ja siihen on tullut muutoksia 
ja tarkennuksia valmistelun aikana. Teknisten palveluiden lautakunta on 
kokouksessaan 10.10.2023 hyväksynyt oman toimialansa 
talousarvioesitykset vuodelle 2024. Pääsääntöisesti lausuntopyynnön 
sopeuttamisohjelman toimenpiteet teknisen palvelukeskuksen osalta ovat 
samoja kuin talousarvioesityksen yhteydessä, mutta yksityisteiden 
talviaurausta on tarkennettu ja esitys sisältää nykyisen käytännön 
muuttamisen avustusperusteiseksi. Esityksenä on, että 
avustusjärjestelmän periaatteista päätetään kevään 2024 aikana. 
 

Esittelijä tekninen johtaja Leena Löytynoja 
 

Päätösehdotus Teknisten palveluiden lautakunta antaa liitteen mukaiset vastaukset 
lausuntonaan sopeuttamisohjelmaan. 
 

Päätös Lautakunta keskusteli sopeuttamisohjelmasta. Keskustelun kuluessa Arto 
Marjamaa esitti, että yksityisteiden talviaurausperusteita ei muuteta. Kaisa 
Savela kannatti esitystä. Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty teknisen 
johtajan esityksestä poikkeava kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. 
Puheenjohtaja ehdotti äänestystavaksi nimenhuutoäänestystä (JAA/EI). 
Äänestystapa hyväksyttiin. Ne, jotka kannattavat teknisen johtajan 
pohjaesitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka kannattavat Arto Marjamaan 
esitystä, äänestävät EI. Suoritetussa äänestyksessä teknisen johtajan 
pohjaesitys (JAA) sai 3 ääntä (M.T., P.R., A.M.), Arto Marjamaan esitys 
(EI) 6 ääntä (J.H., A.M., K.S., J.P., T.J., S.S.). Puheenjohtaja totesi Arto 
Marjamaan esityksen tulleen hyväksytyksi.  
 
Kaisa Savela esitti, että sopeuttamisohjelmaan lisätään asiakohdaksi 
vuotovesien vähentäminen viemäriverkostosta. Tiina Junttila kannatti 
esitystä. Päätettiin, että tekninen johtaja tekee asian osalta lisäyksen 
sopeuttamisohjelmaan. 
 
Tiina Junttila esitti, että lentopaikan käytöstä perittävien maksujen lisäys 
poistetaan sopeuttamisohjelmasta. Esitystä ei kannatettu ja se sulkeutui 
pois. 



 
Tiina Junttila ilmoitti jättävänsä asiasta eriävän mielipiteen. 
 
Petri Rautiainen esitti, että kuntamaisemaan osallistutaan jatkossa joka 
toinen vuosi. Päätettiin, että tekninen johtaja tekee asian osalta lisäyksen 
sopeuttamisohjelmaan. 
 
Lautakunta hyväksyi päätösesityksen muilta osin. 

 


